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P R O T O K Ó Ł XXIV/08
z odbytej sesji Rady Gminy Morawica

w dniu  02 grudnia 2008 r.

Sesja rozpoczęła się o godz. 900 , a zakończono 1330. W sesji udział wzięli: Wójt

Gminy Pan Marian Buras, Sekretarz Gminy Pani Anna Kowalska, radni gminy wg załączonej

listy  obecności, Skarbnik Gminy Pani Maria Adach.

PORZĄDEK  POSIEDZENIA  SESJI:

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie kworum oraz przedstawienie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy.

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Gminy podjętych na poprzedniej sesji.

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2008 rok.

5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków
transportowych.

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji podatkowych
dotyczących nieruchomości będących w zasobie Agencji Nieruchomości Rolnych.

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Rocznego Programu Współpracy Gminy
Morawica z organizacjami pozarządowymi oraz innymi  podmiotami prowadzącymi
działalność pożytku publicznego na rok 2009.

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej,
położonej w Bieleckich Młynach.

10. Stanowisko Rady Gminy w sprawie wniosku Pana Józefa Chmurzyńskiego.

11. Interpelacje, zapytania i wolne wnioski.

PRZEBIEG  POSIEDZENIA
Ad. 1)

 Otwarcia posiedzenia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Wojtyś,

przywitał wszystkich zebranych, a następnie  przedstawił porządek obrad do którego nie

wniesiono uwag.
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Obecnych na sesji 12 radnych. (nieobecni: Strąk,  Osman, Siekiera)

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Wojtyś stwierdził prawomocność sesji

w podejmowaniu uchwał.

Ad. 2)

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Wojtyś poinformował, że zgodnie z zapisem

w Statucie Gminy Morawica protokół z sesji jest do wglądu w komórce organizacyjnej

Urzędu Gminy u Pani Heleny Piecyk. Zapytał czy są uwagi do przedstawionego protokołu.

Do protokołu uwag nie zgłoszono. Protokół z sesji Rady Gminy z  dnia 19 listopada  2008  r.

został przyjęty jednogłośnie.

Ustawowy skład Rady Gminy 15, obecnych  w trakcie głosowania 12

Za – głosowało 12 radnych. (nieobecni: Strąk,  Osman, Siekiera)

Przeciw – O, wstrzymało się od głosu – O.

Ad. 3)

 Wójt Gminy Pan Marian Buras przedstawiła sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Gminy

na sesji Rady Gminy w dniu 29 października 2008 r. Przedstawione sprawozdanie

w załączeniu do protokołu.

Ad. 4)

Skarbnik Gminy Pani Maria Adach omówiła szczegółowo proponowane zmiany w planie

budżetu ma 2008 r.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Zygmunt Domagała odczytał projekt uchwały

w sprawie zmian budżetu gminy na 2008 r.  Do przedstawionego projektu uchwały uwag nie

było.

Uchwała Rady Gminy Nr XXIV/212/08 w powyższej sprawie została podjęta jednogłośnie

i stanowi załącznik do protokołu.

Ustawowy skład Rady Gminy 15, obecnych  w trakcie głosowania 12

Za – głosowało 12 radnych. (nieobecni: Strąk,  Osman, Siekiera)

Przeciw – O, wstrzymało się od głosu – O.
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Ad. 5)

Wójt Gminy Pan Marian Buras powiedział, że przy ustalaniu  stawek podatku na 2009 rok

kierowano się zasadą jaką przyjął Minister przy ustalaniu maksymalnych stawek. Minister

podniósł stawki podatkowe o stopień inflacji tj. o 4,2%.

Skarbnik Gminy przedstawiła zaproponowane stawki podatku od nieruchomości. Stawki te

były zaproponowane przez Wójta Gminy, a komisje Rady Gminy na swych posiedzeniach

pozytywnie zaakceptowały te propozycje.

Po przedstawieniu zaproponowanych stawek podatku od nieruchomości  głos zabrał

- sołtys wsi Brzeziny Pan Grzegorz Buras  pytając o podatek rolny, a druga sprawa to

dlaczego dużo wzrasta podatek od nieruchomości od gruntów pozostałych bo aż o  3 gr

z m2.

Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy mówiąc, że  jeżeli chodzi o podatek rolny to jest to taka

zasada, że jeżeli Rada Gminy nie obniża  ceny żyta ogłoszonej przez  GUS  to uchwały nie

trzeba podejmować. Na rok 2009 cena żyta jest ustalona niższa niż na rok 2008, a zatem

i podatek  rolny będzie niższy. Cena żyta do celów podatkowych jest ustalana  na podstawie

trzech pierwszych kwartałów roku poprzedzającego rok podatkowy. W tym roku ta cena

została ustalona na poziomie 53 zł za kwintal żyta i będzie obowiązywała do obliczenia

podatku gruntowego na 2009 rok. Podatek na rok 2009 będzie wynosił około 95% podatku na

rok 2008. U nas jest jeszcze tak, że na terenie naszej gminy większość gruntów jest V i VI

klasy, która to jest ustawowo zwolniona z podatku rolnego, dalej odpowiadając wójt Gminy

powiedział, że jeżeli chodzi o podatek od nieruchomości od gruntów pozostałych, gdzie

wzrost  jest  o  3  gr  za  m2, ale proszę zwrócić uwagę, że maksymalna stawka dla tej grupy

podatku ustalona przez Ministra na 2009 r. wynosi  0,37 zł za m2, my zaproponowaliśmy

stawkę 0,23 zł za m2, a więc jest to około 60% stawki maksymalnej.

Marek Gil – sołtys wsi Bilcza, powiedział, że sporo byłych rolników, którzy po sprzedaży

swoich gospodarstw pozostawili sobie obory, stodoły podatek od nieruchomości i wówczas

stanowi on u nich duże obciążenie finansowe

Sołtys wsi Brzeziny Pan Grzegorz Buras  powiedział, że jest mnóstwo osób które posiadają

tereny budowlane i nie płacą podatku od nieruchomości. Czy gmina robi coś w tym zakresie,

bo jest to bulwersujące dla tych którzy płacą,

Wójt odpowiedział, że gmina współpracuje ze starostwem w tym zakresie, przygotowuje

odpowiednią dokumentacje. W pierwszej kolejności poszły osiedla gdzie jest zorganizowane
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budownictwo mieszkaniowe takie jak Dabrowa, Echo, Podsukowie, Nad Morawką. Prace

prowadzone są  sukcesywnie, ale proces wydawania decyzji przez Starostwo Powiatowe trwa

około 3 m-cy.

Więcej pytań nie było.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Zygmunt Domagała odczytał projekt uchwały

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. Do przedstawionego

projektu uchwały uwag nie było.

Uchwała Nr XXIV/213/08 w powyższej sprawie została podjęta jednogłośnie i stanowi

załącznik do protokołu.

Ustawowy skład Rady Gminy 15, obecnych  w trakcie głosowania 13

Za – głosowało 13 radnych. (nieobecni:  Osman, Siekiera)

Przeciw – O, wstrzymało się od głosu – O.

Ad. 6)

Skarbnik Gminy Pani Maria Adach  przedstawiła i omówiła propozycje stawek podatku od

środków transportowych. Powiedziała, że tutaj również kierowano się taką samą zasadą

i podwyższeniu uległy stawki o procent inflacji czyli 4,2 % , bo i o tyle również podwyższył

maksymalne stawki Minister.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Zygmunt Domagała odczytał projekt uchwały

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. Do

przedstawionego projektu uchwały uwag nie było.

Uchwała Nr XXIV/214/08 w powyższej sprawie została podjęta jednogłośnie i stanowi

załącznik do protokołu.

Ustawowy skład Rady Gminy 15, obecnych  w trakcie głosowania 13

Za – głosowało 13 radnych. (nieobecni:  Osman, Siekiera)

Przeciw – O, wstrzymało się od głosu – O.

Ad. 7)

Skarbnik Gminy Pani Maria Adach powiedziała, że Agencja Nieruchomości Rolnych

zwróciła się z wnioskiem  o przyjęcie ich wzoru deklaracji na podatek od nieruchomości,

rolny i leśny. Podyktowane jest to tym, że ich system komputerowy jest przystosowany

właśnie do takiego układu deklaracji i przyjęcie przez Radę Gminy takiego wzoru znacznie

ułatwi im pracę. Dodała, że  jest to dopuszczalne i w przypadku naszego Urzędu nie zakłóci

to obliczeń.
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Zygmunt Domagała odczytał projekt uchwały

w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji podatkowych dotyczących

nieruchomości będących w zasobie Agencji Nieruchomości Rolnych.

Do przedstawionego projektu uchwały uwag nie było.

Uchwała Nr XXIV/215/08 w powyższej sprawie została podjęta jednogłośnie i stanowi

załącznik do protokołu.

Ustawowy skład Rady Gminy 15, obecnych  w trakcie głosowania 13

Za – głosowało 13 radnych. (nieobecni:  Osman, Siekiera)

Przeciw – O, wstrzymało się od głosu – O.

Ad. 8)

Pan Marcin Dziewięcki – z-ca Wójta Gminy powiedział, że  na gminie ciąży obowiązek

corocznego uchwalania rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz

z podmiotami, prowadzącymi działalność pożytku publicznego (takimi jak:  osoby prawne

i jednostki organizacyjne działające na podstawie przepisów o stosunku Państwa do Kościoła

Katolickiego w Rzeczypospolitej Polskiej, o stosunku Państwa do innych kościołów

i związków wyznaniowych oraz o gwarancjach wolności sumienia i wyznania, jeżeli ich cele

statutowe obejmują prowadzenie działalności pożytku publicznego jak również

stowarzyszenia jednostek samorządu terytorialnego).

Projekt niniejszej uchwały ma na celu uregulowanie współpracy pomiędzy Gmina Morawica,

a organizacjami pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku

publicznego, dalszego rozwoju tych organizacji i podmiotów, stworzenia mieszkańcom

Gminy szansy poszerzenia aktywności społecznej, a także umożliwi zlecanie realizacji zadań

gminy na rzecz organizacji pozarządowych i  w/w podmiotów.

Przy opracowywaniu programu wykorzystano dotychczasowe doświadczenie

w zakresie różnych form współpracy Gminy z organizacjami pozarządowymi. Obecnie

w gminie Morawica aktywnie działają 23 organizacje pozarządowe. Współpraca samorządu

Gminy Morawica z nimi układa się pozytywnie.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Zygmunt Domagała odczytał projekt uchwały

w sprawie uchwalenia Rocznego Programu Współpracy Gminy Morawica z organizacjami

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na

rok 2009.

Do przedstawionego projektu uchwały uwag nie było.
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Uchwała Nr XXIV/216/08 w powyższej sprawie została podjęta jednogłośnie i stanowi

załącznik do protokołu.

Ustawowy skład Rady Gminy 15, obecnych  w trakcie głosowania 13

Za – głosowało 13 radnych. (nieobecni:  Osman, Siekiera)

Przeciw – O, wstrzymało się od głosu – O.

Ad. 9)

Pani Barbara Połeć – Kierownik Referatu Rolnictwa, Gospodarki Gruntami i

Nieruchomościami i poinformowała, że niezabudowana działka nr 74/5 o pow. 0,2800ha,

położona w obrębie geodezyjnym Bieleckie Młyny na terenach przeznaczonych pod usługi

komercyjne, stanowi własność Gminy Morawica.

Terenami tymi są zainteresowani inwestorzy, którzy zamierzają podjąć na nich działalność

gospodarczą poprzez realizację inwestycji t.j. wybudowanie nowych zakładów i firm.

Działka Nr 74/5 w Bieleckich Młynach zostanie sprzedana przez Gminę Morawica w drodze

przetargu pisemnego nieograniczonego z zastrzeżeniem zastosowania przez Gminę prawa

odkupu sprzedanej nieruchomości gruntowej w przypadku nie wywiązania się z realizacji

inwestycji i uruchomienia działalności gospodarczej przez inwestora na kupionym od Gminy

terenie w określonym w warunkach przetargu terminie.

Mając na uwadze rozwój ekonomiczny gminy, Rada Gminy w Morawicy uznała za zasadne

podjęcie niniejszej uchwały o wyrażeniu zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej,

położonej w Bieleckich Młynach.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Zygmunt Domagała odczytał projekt uchwały w

sprawie  wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej, położonej w Bieleckich

Młynach. Do przedstawionego projektu uchwały uwag nie było.

Uchwała Nr XXIV/215/08 w powyższej sprawie została podjęta jednogłośnie i stanowi

załącznik do protokołu.

Ustawowy skład Rady Gminy 15, obecnych  w trakcie głosowania 13

Za – głosowało 13 radnych. (nieobecni:  Osman, Siekiera)

Przeciw – O, wstrzymało się od głosu – O.

W tym miejscu Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Wojtyś zarządził 15 minutową

przerwę.

Po zakończonej przerwie  na sesję  Rady Gminy przybyli zaproszeni goście tj. Marszałek

Województwa Świętokrzyskiego  Pan Adam Jarubas i Wicewojewoda Świętokrzyski Pan

Piotr Żołądek.
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Przewodniczący Rady Gminy po przywitaniu gości  poprosił Wójta Gminy o przedstawienie

wizji i zamierzeń  na lata następnie aby Pan Marszałek mógł się do nich ustosunkować. Wójt

przedstawił planowane najważniejsza zadania  i tak zaczynając od dróg  (ulica Złota,

Diamentowa  w  Morawicy,  drogi  w  Piasecznej  Górce-osiedle  ,  Bilcza  ulica  Krótka

i Modrzewiowa oraz osiedle Dąbrowa w Bilczy), w ramach programu tzw. „schetynówek”

złożyliśmy wnioski na dwie drogi tj. droga z Piasecznej Górki do Bieleckich Młynów i ulica

Marmurowa od osiedla Dąbrowa do drogi powiatowej Brzeziny-Bilcza, w porozumieniu

z powiatem odcinek drogi w Chmielowicach, w Obicach do Pani Klimczak, chodnik

w Łabędziowie, inne inwestycje to budowa centrum na terenach od szpitala, złożyliśmy

wniosek o dofinansowanie i nasz wniosek odnośnie budowy centrum nie uzyskał wsparcia,

nie mamy hali sportowej , budowa zbiornika retencyjnego na rzecze Morawce, realizacja

budowy kanalizacji w południowej części naszej gminy, oraz trudności finansowe

w pozyskaniu środków na te inwestycje. Napisaliśmy wniosek do Kapitału Ludzkiego

i wszystkie nasze chatne dzieci są objęte opieką przedszkolną.

Zabierając głos Marszałek Jarubas podziękował za zaproszenie i kwiaty, powiedział, że

bardzo miło gość mu w jednej z najaktywniejszej z gmin województwa świętokrzyskiego, a

nawet

i w  kraju, widać to z programów telewizyjnych i czasopism. Mówiąc dalej powiedział, że

jako osoba decydująca o podziale środków unijnych mogę powiedzieć, że nie jest tak, że

środki te leżą i czekają ale trzeba po nie intensywnie wyciągać rękę. I tak porównując dzisiaj

rankingi to gmina Morawica jest liderem w sięganiu po te środki. Powiedział, że gmina

Morawica jest postrzegana jako ta gdzie te środki należy kierować. Mówiąc dalej Pan

Marszałek powiedział, że jeżeli chodzi o halę sportową to na pewno jest to inwestycja

potrzebna i będzie wspierana w miarę możliwości,  jeżeli chodzi o drogi to te pieniądze które

były obiecane to będą, trudno będzie o dofinansowanie do budowy centrum samorządowego.

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do Wojewody i Marszałka w sprawie planowania

powiększenia obszarów Natura 2000. Pan Przewodniczący powiedział, że w związku z

informacjami uzyskanymi przypadkowo z internetu na temat obszarów Natura 2000,

zaniepokojona tym stanem rzeczy Rada Gminy przygotowała swoje stanowisko w tej sprawie.

Radny Zygmunt Domagała – zwrócił się do gości aby lobbowali  w sprawie drogi krajowej

73.

Radny Andrzej Kusak zwrócił się  o pomoc w sfinansowaniu budowy Centrum

Samorządowego. Zwrócił uwagę na fakt, iż po przejęciu tych gruntów gmina będzie ponosiła

duże koszty na uporządkowanie terenu parku jak i jego późniejsze utrzymanie,
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Radna Marianna Parlicka Słowik  podziękowała za dotychczasowe wsparcie i zwróciła się o

wsparcie inwestycji rewitalizacji Morawicy,

Radny  Stanisław Pietrzykowski zapytał kiedy będzie ogłoszony nabór wniosków z Programu

Odnowy Wsi.

Zabierając głos Wicewojewoda Piotr Żołądek  powiedział, że inwestycja na drodze 73 będzie

realizowana i zakończona w 2012 roku, dlatego teraz nie ma sensu inwestowania w tą

aktualną drogę, dla tej inwestycji nie ma zagrożenia finansowego,

Marszałek Województwa Świętokrzyskiego Adam Jarubas powiedział, że będą robić

wszystko aby tą inwestycję drogową  wspierać.

- Jeżeli chodzi o projekt rewitalizacji to jest pewien problem z którym przyjdzie się

zmierzyć Jeżeli chodzi o wykup działki od szpitala, to od początku była mowa, że środki

ze sprzedaży tego gruntu będą przeznaczone dla szpitala w Morawicy który nie jest w

najlepszej kondycji finansowej.

- Jeżeli chodzi o wnioski z programu Odnowa Wsi – jest tu znaczne opóźnienie, miały być

przyjmowane w III kwartale , ale w I kwrtale roku następnego już na pewno muszą być

przyjmowane.

Sołtys wsi Obice Joanna Ryk - zapytała o budowę lotniska w Obicach,

Marszałek odpowiedział,  wszyscy byśmy chcieli aby to lotnisko było budowane, cały czas

trwa etap planistyczny, jest koncepcja, trwają symulacje.

Na zakończenie goście złożyli wszystkim życzenia świąteczne i opuścili  posiedzenie sesji

Rady Gminy.

Ad. 10)

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Wojtyś powiedział, że na jego ręce do Rady Gminy

wpłynął wniosek Pana Józefa Chmurzyńskiego właściciela wytwórni Betonów z siedziba w

Radomiu w sprawie zmian planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Morawica.

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał wniosek Pana Chmurzyńskiego.

Po odczytaniu dodał, że wniosek ten był przedmiotem dyskusji na posiedzeniach komisji

Rady Gminy i dyskutując powyższą sprawę radni zgodnie ustalili, że priorytetem Gminy

Morawica nie jest otwieranie nowych kopalni. Te które już funkcjonują na naszym terenie są

wspierane. Nasze doświadczenia w tej dziedzinie są złe, ludzie są negatywnie ustosunkowani

do otwierania nowych kopalni.  Przewodniczący Rady Gminy Janusz Wojtyś powiedział, że

na dzisiejszą sesję zaprosił Pana Chmurzyńskiego, który jest tu obecny wraz ze swoimi

współpracownikami i będzie mógł wypowiedzieć się w tej sprawie.
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Jako pierwszy głos zabrał Pan Wiesław Kościński – dyrektor firmy Pana Chmurzyńskiego i

powiedział, że są to konkretne korzyści dla gminy, nie jest to żadna konkurencja, jest to tylko

pożytek,. Kamień który się znajduje tam doskonale nadaje się do celów drogowych, a w

całości będzie wykorzystany do produkcji betonów. Pan Chmurzyński zatrudnia u siebie

około 200 ludzi, byłyby to znaczne podatki od tego terenu dla gminy, gdyby ten zakład

funkcjonował na terenie tej gminy, do tego doszedł by jeszcze podatek od środków

transportowych, których Pan Chmurzyński posiada około 100 szt,

Następnie głos zabrał Pan Józef Chmurzyński mówiąc, że jest producentem betonów na

terenie Radomia. W ub. roku miał problem z materiałem dolomitu i dlatego rozpoczął

poszukiwania i zakupił grunty własnie z takimi złożami na terenie gminy Morawica. Nie

rozumiem decyzji Wójta Gminy, który nie chce wydać mi odpowiedniej decyzji. Jeżeli są

obawy, że jest to zakład uciążliwy, to zapraszam do swojej firmy do Radomiu aby przekonać

się i zobaczyć jak  funkcjonuje taka firma. Mój zakład usytuowana jest w środku zabudowy

mieszkalnej i mieszkańcy nie skarżą się na żadne uciążliwości. Kopalnia, którą chcę tutaj

uruchomić to byłaby Kopalnia w całkiem  innym systemie niż te funkcjonujące tutaj.

Uciążliwość dla mieszkańców przyległych terenów byłaby znikoma. Wrażliwym tematem są

drogi dojazdowe, mamy koncepcję, że nie będzie się odbywało to przez teren gminy

Morawica. Jeżeli chodzi o odstrzały kamienia to jest tu obecny z nami Pan geolog i

przedstawi jak to się będzie odbywać. Ja kupując te tereny kierowałem się dokumentami.

Następnie głos zabrał Pan Radomski – geolog, który powiedział, że opracowując materiały

Panu Chmurzyńskiemu , zwracał uwagę na kurz, huk, niszczenie drogi.. Pan Chmurzyński

chce zakupić nowoczesne maszyny, które zapewniają odpowiednie działanie strzałów, kurzu

tylko w obrębie terenów Pana Chmurzyńskiego. W okolicach Łagowa jest otwieranych

prawie 8 kopalni i tam ludzie współpracują. Cała produkcja będzie zraszana,

Kolejny przedstawiciel firmy Pana Chmurzyńskiego reprezentujący interesy prawne

powiedział, że reprezentuje interesy dobre nie tylko dobre dla Pana Chmurzyńskiego ale

również dla mieszkańców tych terenów. Pan Chmurzyński jest mieszkańcem tej gminy bo

posiada grunty na tym terenie. Złe doświadczenie o jakim państwo tu wspominali czy to było

z naszej winy, na pewno nie, my chcemy tu wszystko wyjaśnić jak są jakieś pytania. Mamy

zadeklarowane spotkanie na 7 grudnia z mieszkańcami i im wyjaśnimy. Nie wyobrażam

sobie, żeby zrobić inwestycję utrudniającą życie, bo przecież na tą inwestycję Ochrona

Środowiska. Będzie patrzyła na nią przez lupę. Na pewno ta inwestycja będzie lepsza od

innych. Negatywne doświadczenie jest  z powodu tylko z tych istniejących kopalni a nie z

naszej.
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Mówi się, że mieszkańcy nie chcą kopalni, w dniu 14 listopada 2008 r. wystąpiliśmy z

pismami do sołtysów tamtych terenów o umożliwienie nam spotkania z mieszkańcami. Nie

chcemy agitować ale odpowiedzieć na pytania i rozwiać różne wątpliwości. Teren Kopalni to

jest 11 ha, a wykupionych jest 28 ha.

Gminy nie powiadamialiśmy o spotkaniach z mieszkańcami bo uważamy, że to powinni

zrobić sołtysi. Chcemy zmienić i pokazać, że Kopalnia to nie jest sznurek dla sołectwa. Jest to

w dokumentach napisane.   W tym miejscu Przewodniczący Rady Gminy poprosił o

przerwanie z uwagi na przedłużającą się wypowiedź.

Z uwagi na to, że przedstawiciel Pana Chmurzyńskiego nie chciał się podporządkować

Przewodniczącemu Rady Gminy, radny Zygmunt Domagała złożył wniosek o zabranie głosu

dla przedstawiciela Pana Chmurzyńskiego i udzielenia głosu dla przedstawicieli Rady Gminy.

I tak:

Sołtys wsi Kawczyn powiedział, że byli u niego o zorganizowanie zebrania, ale odpowiedział

im, że musi to uzgodnić, bo on sam nie może.

Sołtys wsi Zbrza Pan Szewczyk powiedział, że chce sprostować to co powiedział

przedstawiciel Pana Chmurzyńskiego, owszem była rozmowa, było pismo ale ja miałem

dopiero dać panu odpowiedź a Pan mówi, że jest potwierdzone, w dniu 7 grudnia takie

zebranie nie może się odbyć, ponieważ jest turniej.

Sołtys wsi Chmielowice Pan Bogusław Supernak ,powiedział, że jego miejscowość jest w

pobliżu i nikt się do niego nie zwracał ani o niczym nie powiadamiał, a my mamy

doświadczenie, i żadnego spotkania w tej sprawie nie będę organizował. Jest nowy zakład w

Sobkowie,  nowoczesny zakład Pana Chmurzyńskiego to znam ten sprzęt bo sam pracuję w

Kopalni.

Radny Piotr Dudek zwracając się do Pana Chmurzyńskiego zapytał czy zaciągał opinię przed

zakupem tego gruntu w sprawie uzyskania zgody na otwarcie kopalni.

Radny Stokowiec powiedział, że Pan Chmurzyński mówi, że ma zakład w centrum Radomia,

ale to nie jest kopalnia tylko zakład betoniarski.

Radny Stanisław Pietrzykowski powiedział, że ma doświadczenie odnośnie transportu,

ponieważ przez jego miejscowość przejeżdżają samochody z Kopalni w Skrzelczycach.

Droga była robiona w ub roku i zaprasza aby zobaczyć jak ona już wygląda.

Radny Zygmunt Domagała, powiedział, że dziwi się Panu geologowi, który tak pięknie

przedstawił, bo Pan Chmurzyński mu zapłacił, ciekawy jestem jak wypowiedział by się

geolog niezależny. Byłem na spotkaniu Wójtów i znam zagrożeni są jakie oni przedstawiali,
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Pan Andrzej Rabiej insp. ds. budownictwa Urzędu Gminy  powiedział, że inwestor jest

zdziwiony decyzją Wójta, ale Wójt wydał decyzję zgodną z miejscowym planem

zagospodarowania przestrzennego. Samo znajdowanie się złoża nie jest podstawą do

uruchomienia kopalni. Złożony wniosek o zmianę w planie dopiero będzie przedstawiony

Radzie.

Sołtys wsi Dębska Wola  powiedział, że popiera wypowiedź radnego Dudka, bo Pan

Chmurzyński wykupił również działki na terenie Dębskiej Woli,

Radny Damian Zegadło zwracając się do Pana Chmurzyńskiego powiedział, że Pan

przedstawił sam same pozytywne strony, same superlatywy a nic w sprawie o zagrożeniach,

Pan Józef Chmurzyński powiedział, że kiedy kupował te grunty to bazował na dokumentach.

Powiedział, że przeznaczył na ten cel duże środki i na pewno nie odpuści tego, aby tej

Kopalni nie uruchomił. Czuje się tu jak wróg.

Co do dróg – to jest błędna opinia, że są niszczone przez samochody, te drogi się niszczą, bo

są po prostu źle robione,  Wróćmy do spotkań z sołtysami.  Te spotkania chcemy robić

kolejno.

Jakie są zagrożenia, na pewno są, ale zapraszam zobaczcie jak wygląda u mnie zakład. To

będą nowe technologie.

Pani Krystyna Hajduk – reprezentant Pana Święcickiego właściciela Kopalni Łukowa

powiedziała, że jeżeli ktoś wykłada takie pieniądze na kupno gruntu to nie po to aby sadził

ziemniaki.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Wojtyś powiedział, że uchwalanie planu

zagospodarowania trwało kilka lat. Plan był wykładany i ktoś kto lokuje takie duże pieniądze

to winien się tym szczegółowo interesować, a aktualny zapis w planie jest taki jaki jest.

Na tym dyskusja została zakończono.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Zygmunt Domagała odczytał stanowisko Rady Gminy

w sprawie wniosku Pana Chmurzyńskiego. Przewodniczący Rady Gminy poddał

przedstawiony wniosek pod głosowanie.

Za przyjęciem stanowiska rady opowiedziało się 11 radnych. Obecnych w czasie głosowania

11 radnych. ( nieobecni radni: Wójcik, Siekiera Osman, Słowik),

Przyjęte stanowisko Rady Gminy w załączeniu do protokołu i zostanie przesłane Panu

Chmurzyńskiemu.
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Ad. 11 )

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Wojtyś odczytał stanowisko Rady Gminy w

sprawie obszarów „Natura 2000”.

W wyniku przeprowadzonego głosowania  za przyjęciem stanowiska opowiedziało się 12

radnych. Obecnych w czasie głosowania 12 ( nieobecni Siekiera, Osman, Słowik).

Przyjęte stanowisko w załączeniu do protokołu. Stanowisko zostanie przesłane do Wojewody

Świętokrzyskiego i Marszałka Województwa Świętokrzyskiego.

Następnie głos zabrali kolejno:

Sołtys wsi Wola Morawicka  Stanisław Orliński w sprawie:

-  oznakowania mostków oraz wystąpienia z petycją w sprawie wytrzymałości mostu w

Młynku Brudzowskim,

-  drogi serwisowej gdy będzie budowana to żeby zaprojektować tam ze dwie lampy,

-  ulicy Wapiennej o zainstalowanie trzech lamp oświetleniowych,

- drogi dojazdowej do Kopalni Wapienia, która jest zniszczona przez kamieniołom

pińczowski.

Sołtys wsi Radomice Pani Dorota Sabat – poruszyła sprawę drogi w Radomicach przez

wieś, która jest rozjeżdzona przez samochody z Kopalni w Skrzelczycach, jest bardzo

niebezpiecznie, zsypują się z samochodu kamienie,

- drogi w Radomicach Chuda Góra, Pan Polak wyraził już zgodę,

-  zainstalowania lamp oświetleniowych,

Sołtys wsi Drochów Górny  zwrócił si e o  zainstalowanie 4 szt. lamp oświetlenia ulicznego,

Sołtys wsi Bilcza Marek Gil – sprawa odcięcia gruntów od podatku osobom, które oddały

pod chodnik w Bilczy ulica Ściegiennego .

Radny Stanisław Pietrzykowski – zwrócił się z wnioskiem aby podczas budowy drogi

krajowej przy skrzyżowaniu z droga powiatową w Woli Morawickiej ustawić sygnalizację

świetlną.

Sołtys wsi Nida Pani Lidia Korban – sprawa ustawienia we wsi Nida wiaty przystankowej,

kolejna sprawa to smród z instalacji kanalizacyjnej.

Sołtys wsi Kuby Młyny Pan Sławomir Nowakowski – jest bardzo zniszczona droga od tzw.

Podmarzysza do Kubów Młynów.

Sołtys wsi Brzeziny Pan Grzegorz Buras – czy są ustalone przyczyny skażenia wody,

Odpowiedzi udzielił Z-ca Wójta Pan Marcin Dziewięcki i tak:
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- odnośnie przeciążenia drogi Radomice, Wola Morawicka jest to w kompetencji powiatu,

zwrócimy się pisemnie w tej sprawie do władz powiatu,

- oświetlenia uliczne , byliście proszeni aby zapoznać się z planem oświetlenia i zgłaszać

wszelkie uwagi do Pani Wrzałki. Z uwagi że jest to teren całej gminy, realizowane jest

etapami Chcemy na terenie całej gminy wymienić lampy na jednakowe,

- odnośnie kanalizacji w Nidzie – ustalimy to z Referatem Inwestycji,

- droga w Kubach Młynach trzeba ją zlecić dla ZGK,

- odnośnie skażenia wody informacji udzielił Pan Waldemar Wójcik – pracownik ZGK,

powiedział, że przyczyna dokładna nie jest ustalona, Była wpuszczana kamera do  studni

i są jakieś niewielkie wżery na 6 km i głębiej. Obecnie woda jest chlorowana i jest

dopuszczona do użytku.

Na tym protokół zakończono i podpisano.
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